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NOTAT     
     
   
 
      

 

 
Bilag 1: Referat af 2. møde i Forum for Offentligt-Privat Samarbejde 
 
Mødet blev afholdt torsdag den 14. september 2023, kl. 9.00-12.00 i 
Erhvervsministeriet, mødesal B, Slotsholmsgade 12.  

 

Deltagere 

FOPS-medlemmer: 

1. Claus Juhl, formand  

2. Morten Jung, Dansk Erhverv 

3. Louise Broman, Fagbevægelsens Hovedorganisation 

4. Jakob Scharff, DI 

5. Naja Warrer Iversen, Danske Regioner  

6. Jane Møller Pedersen, KL 

7. Jesper Langkjær, IKA  

8. Signe Lynggaard Madsen, SKI 

9. Lone Ank, Erhvervsministeriet 

10. Jeppe Rosenmejer, SMVdanmark  

11. Anders Mærkedahl Pedersen, Forsvarsministeriets Ejendomsstyrelse 

12. Signe Primdahl Lyndrup, Bygningsstyrelsen  

13. Lisbeth Lintz Christensen, Akademikerne  

14. Henrik Lindved Bang, Bygherreforeningen  

15. Jesper Gregers Linaa, Konkurrence- og Forbrugerstyrelsen 

Dato: 21. nov. 2023 
Sag: 23/08666 
Sagsbehandler: STPE 
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Sekretariatet: 

16.  Kenneth Skov Jensen, Konkurrence- og Forbrugerstyrelsen 

17.  Laura Svaneklink, Konkurrence- og Forbrugerstyrelsen 

18.  Signe Mäkelä-Salling, Konkurrence- og Forbrugerstyrelsen 

19.  Lily Michelle Jacobsen, Konkurrence- og Forbrugerstyrelsen 

20.  Stefan Luke Petersen, Konkurrence- og Forbrugerstyrelsen 

21.  Magnus Jakobsen, Erhvervsministeriet 

22.  Julie Munck Ewert, Erhvervsministeriet 

 

Afbud fra FOPS-medlemmer: 

1. Gunde Odgaard, BAT-kartellet  

2. Malene R. Vestergaard, Social- Bolig- og Ældreministeriet 

3. Thomas Stoltenberg-Gloy, Økonomistyrelsen 

 

1. Regeringens forventninger til Forum for Offentligt-Privat Samarbejde (FOPS) 

Formanden bød velkommen til mødet og gav ordet til erhvervsminister, Morten Bødskov, som gav 

en præsentation af regeringens forventninger til FOPS.  

 

Medlemmerne kvitterede for ministerens prioritering af FOPS og for regeringens ambitiøse tilgang 

til det offentligt-privat samarbejde.  

 

3. Pensionskassernes rolle i udviklingen af velfærdssamfundet 

Torben Möger Pedersen, adm. direktør i PensionDanmark præsenterede PensionDanmarks arbejde 

og tiltag inden for velfærdsområderne, og hvordan PensionDanmarks erfaringer kunne bidrage til 

tilvejebringelsen af den offentlige velfærd. Derefter redegjorde han for en række af de offentligt-

private partnerskaber (OPP), som PensionDanmark har været en del af.  
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I drøftelsen af OPP gav flere af medlemmerne udtryk for, at Rigsrevisionens rapport fra november 

2021 har resulteret i, at der i dag bliver gennemført langt færre OPP-udbud, da OPP-projekter som 

følge af rapporten vurderes vanskeligere at sandsynliggøre samfundets gevinst.  

 

2. Dagsordner for kommende møder i Forum for Offentligt-Privat Samarbejde  

Formanden konstaterede, at referatet fra første FOPS-møde d. 7. juni kunne godkendes, efter 

indarbejdelse af en bemærkning om, at inddragelse af internationale erfaringer om særligt 

udbudsdirektivets implementering er efterspurgt fra medlemmerne.  

 

Formanden præsenterede indledningsvist de fire formål, som han håber, at FOPS vil kunne hjælpe 

med at belyse;  

- At identificere områder hvor den private sektor er mere produktiv end den offentlige sektor fx 

sygehusbyggerier, tid brugt på kerneydelserne (fx vedhæftede fra DI) samt omvendt hvor den 

offentlige er mest effektiv (fx det kraftigt stigende forbrug af private advokatfirmaer inkl. KA) 

- At identificere mulige barrierer for øget brug af den private sektor (og vice versa) til skabelse af 

mere velfærd for skattekronerne samt komme med policy anbefalinger hertil 

- At identificere grænseflader til især pensionskassernes nuværende og fremtidige tilbud til deres 

medlemmer (evt. hvis vi har kræfter at kortlægge udbredelse af øvrige forsikringsordninger 

også). Herefter identificere mulige initiativer i forhold til disse grænseflader 

- At identificere grænseflader ift. andre regeringsinitiativer – herunder især ”Frisættelse” i 

Statsministeriet 

 

Det blev drøftet, hvorvidt det var hensigtsmæssigt at belyse eventuelle forskelle i produktivitet i det 

offentlige versus det private, og hvordan tilgangen kunne tilrettelægges konstruktivt.  

 

Der var opbakning i forummet til at se nærmere på udfordringerne forbundet med OPP. Det blev 

påpeget, at det ville være oplagt at trække på de to FOPS-medlemmer, Signe Primdahl Lyndrup og 

Anders Mærkedahl Pedersen, der begge har stort kendskab til OPP. Formanden konkluderede, at 

sekretariatet ovenpå dialog med relevante aktører udarbejder oplæg til anbefalinger omkring 

brugen af OPP’er og oplevede barrierer, som FOPS kan drøfte ved et kommende møde.  
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Formanden præsenterede efterfølgende sekretariatets forslag til de to næstkommende møder i 

FOPS, som var henholdsvis; frisættelse (november 2023) og grønne offentlige indkøb (1. kvartal 

2024). 

 

Der var bred opbakning til de to forslag i forummet. Det blev noteret, at flere af medlemmerne især 

på det grønne tema gav udtryk for, at de kunne byde ind med oplægsholdere.  

 

4. Status fra Konkurrence- og Forbrugerstyrelsen 

Kenneth Skov Jensen orienterede kort om status for aktuelle emner hos Konkurrence- og 

Forbrugerstyrelsen:  

- Ruslandssanktioner 

- Forordning om udenlandske subsidier 

- Opdatering af serviceattest 

 

5. Eventuelt 

Formanden afsluttede mødet.  

 

  


